
                                                                                                               
                                                                                                                                                
Protokoll från Adelsö Föreningsråds Årsmöte
Söndagen den 28 januari 2024 kl 11.00 i Hembygdsgården

1. Mötet öppnades av ordföranden
2. Röstlängden fastställdes till 7 föreningar, Adelsö IF, Adelsö Evenemang, Birkakören, 

Hembygdslaget, Smedjan, Vikingarna och Värna Adelsö.
Övriga närvarande var Kyrkan, Café Hovgården, Föreningen Hilma af Klints Ateljé, 
Pannrummet och Faravid Svalfors af Ugglas.  Bilaga 1.

3. Fråga om årsmötet är utlyst på rätt sätt
Mötet besvarade med JA

4. Val av ordförande och sekreterare för mötet
Mötet valde sittande Anders Gustafsson och Ingrid Weslien

5. Val av två justeringsmän
Mötet valde Mats Lundgren och Olle Weslien att justera protokollet

6. Fastställande av dagordning
Dagordningen fastställdes

7. Styrelsens  
a. Verksamhetsberättelse
Ordförande läste den och den godkändes   Bilaga 2
b. Resultat- och Balansräkning
Kassören redogjorde för dem. Se bilaga 3 och 4

8. Revisorernas berättelse
Lästes upp av Mats Lundgren och godkändes

9. Ansvarsfrihet
Mötet beviljade ansvarsfrihet för sittande styrelse

10. Verksamhetsplan och Budget för 2024
Verksamheten kommer att fortsätta som innan, och vi har 30 års jubileum i år.
Budgeten beslutades enligt kassörens förslag. Den ska höjas. Beslutades att söka bidrag från
Kommunen. Mats skriver en motivering och vid behov hjälper Eva W till med ansökan. Vi 
väntar med utskick av medlemsdebiteringen, som får uppgå till max 800 kr per förening.

11. Val av styrelse
a. Mötet beslöt att hålla fast vid tre ledamöter 
b. Till ordförande för 2024 valdes Anders Gustafsson
c. Till sekreterare valdes Ingrid Weslien och till kassör valdes Eva Wiklund
d. Till revisorer valdes Mats Lundgren och Olle Weslien
e. Mötet valde att inte välja någon valberedning för 2024

12. Motioner och förslag
Presentation av 2 nya föreningar som ansökt om medlemskap i AFR.
Föreningen Hilma af Klints Ateljé, presenterade sin vision och arbete om att etablera sig på 
ön. 



                                                                                                                                

Pannrummet drivs som restaurang med fullständiga rättigheter, den anordnar bla 
Ölfestivalen i juni och har många evenemang under sommaren. Sköter Röda spåret.

            Mötet beslutade att de skall få sitt prövoår, och vara adjungerande under 2024.

Café Hovgården har haft sitt prövoår under 2023 och godkändes.
Mötet beslutade att välja in dom i AFR som fullvärdiga medlemmar.

13. Information
Vandringsleden är nästa stora projekt. Kristi Himmelsfärdsdag To 9 maj.
Fundera på dess utformning då det är 30 års jubileum i år.
Agneta har hittat kort från byggandet av tornet 1994.
Olle har ett Vandringsdiplom från den dagen. Göra något liknande? Hedvig Ersman fick 
uppdraget att ta fram ett förslag.
Det som är kvar att göra på själva leden är mer spänger vid Frutorp. Det ska också på ett lass
grus vid Sättra nedanför Lövlund. Det ska även göras någon form av räcke vid Kunsta berg. 
Det ska också kompletteras med fler bänkar och bordbänkar att sitta på utefter leden.

14. Nästa möte
Vårmötet bestämdes till söndagen den 24 mars kl 11.00 i Hembygdsgården

15. Protokolljustering hos Weslien sö 4 februari
16. Ordföranden tackar för visat intresse och avslutar mötet.

Efter mötet bjöds det på Morots-soppa med bröd, och kaffe.

Adelsö  20240202

           Ingrid Weslien, sekreterare Anders Gustafsson, ordförande



            Justeras, Mats Lundgren Justeras, Olle Weslien

                                                                                                                                    

     

 Anteckningar från AFR årsmöte från fortsatt information efter mötet, 28 jan 2024.

1. Vandringsdagen
Vi pratade om marknadsföring av Vandringsdagen. Anders och Ove fixar det med 
Mälaröarnas Nyheter och Mitt I. Kommunens hemsida mm fixar Faravid.

2. Anders pratar med Mälarö SOC, om att ev ha en station efter leden, för att kunna dra 
fler vandrare.

3. Vandringsdiplomet fick Hedvig Ersman (Hilma af Klints Atelje) i uppdrag om att göra 
ett förslag till inför Jubileumsdagen.

4. Malin gör ett facebook-evenemang för att nå ut mer.

5. Ove fixar ”den vanliga annonsen” där det står vilka föreningar som står var. Fler 
föreningar runt hela leden. Vi bör ha mer info om det till Vårmötet.

6. Café Hovgården meddelade att dom har öppet den dagen.

7. Krisplan för Adelsö
Lasse Samuelsson och Per från Ekerö Civilförsvar kommer på möte med vår grupp den
11 februari. Dom är väldigt intresserade.
Tänk en situation: Ingen el, värme eller vatten i två veckor…..
Planen är att:
Det ska finnas två ställen på Adelsö där allt ska fungera fullt ut vid kris.
Hembygdsgården och Sättra är förslagen. 
Så småningom när vi nått längre bjuds öborna in till ett möte för att se vilka andra, 
mer resurser som finns. Dieselverk, egna brunnar etc.
Tanken är att bli klara under våren.



8. Faravid Svalfors af Ugglas
Jobbar som projektledare i Kommunen med Världsarvet Hovgården, och har kvar 
tjänsten året ut. Hoppas sen på en permanent tjänst som världsarvssamordnare.  Det 
har inte varit lätt att  ”stångas” mot myndigheterna, men saker går i rätt riktning och 
det finns en gemensam vilja hos organisationer och myndigheter att utveckla 
Hovgården på ett sätt som gynnar lokalsamhället.
Han har medverkat till att byta namn på busshållplatsen utanför Hembygdsgården. 
Den heter nu Hovgården. Region Stockholm ska se till att även bussutropen 
uppdateras med det nya namnet.
Han arbetar nu med att ta fram ett underlag till en handlingsplan för Hovgården, som 
sen kommer att presenteras för politiken. Förslaget bygger på perspektiv och 
synpunkter som hämtats in i samråd med boende på Adelsö.
En ny världsarvsplan har författats och skickas nu ut till intressenter. Faravid har 
skickat slutmanus till Anders Gustafsson och önskar eventuella kommentarer från 
AFRs medlemmar.

20240202

Ingrid Weslien, sekreterare



                                                                                                                                 

Verksamhetsberättelse för Adelsö Föreningsråd  2023

Föreningsrådet har under året bestått av nio föreningar. Det är
Adelsö Idrottsförening
Adelsö Evenemang
Birkakören
Hembygdslaget
Kyrkan
Smedjan
Vikingarna
Världsarvsteatern och
Värna Adelsö
SpelTräskets Vänner har valt att lämna AFR
Café Hovgården har ansökt om medlemskap. Får ett prövoår.

Utöver årsmötet har AFR haft ytterligare tre möten under året.
Vårmötet i mars, där föreningarna redogör vad som hänt sedan höstmötet.
Man planerar Valborg och Vandringsdagen och man går igenom Kalendariet.
Extramöte inför Vandringsdagen, då allt sammanställs och checkas av, och leden skall vara i 
trim.
Höstmötet i oktober, då vi sammanställer vad som hänt under sommaren, och blickar 
framåt.
Ekerö församling har fått en ny kyrkoherde i Anita Elweskiöld och Adelsö Munsö församling 
har fått en ny präst som heter Anna Unghammar.
Världsarvet firade 30 års jubileum, men det blev tyvärr ingen större uppmärksamhet.
En ny turistkarta över Adelsö är under tillverkning. Den gamla 30-åriga kartan är som mall. 
En liten grupp har jobbat med den under året. Bör bli klar till Vandringsdagen, och ska 
tryckas i 3000 ex.
Vandringsleden har fått nya spänger på tre ställen i skogen. En liten grupp  ”grabbar” jobbar 
ihärdigt med det.
Ove Westerberg har fått nya info skyltar att sätta upp längs leden.
Det finns behov av en Krisplan på ön. En liten grupp har bildats för att i samarbete med bla 
Ekerö Civilförsvar arbeta ut en hållbar plan vid en katastrof där vi kan komma att sakna el, 
vatten och värme.
Olle Nordberg tavlorna har äntligen kommit tillbaka till Hembygdsgården.

Adelsö  2024 02 02



Ingrid Weslien                                                                  Anders Gustafsson           

                                                                                                       

Verksamhetsplan för Adelsö Föreningsråd för 2024

Möten
Under året planeras ytterligare tre möten att genomföras.

Ekonomi
Det är tio föreningar i Föreningsrådet som betalar en medlemsavgift på 500 kr per förening.
Vi har även fått pengar för underhåll av Vandringsleden. AFR planerar att söka bidrag för sin 
verksamhet då den drar mer än vad medlemsintäkterna täcker.

Vandringsleden/Vandringsdagen
Föreningen fortsätter med underhållet på leden, som jubilerar med 30 år i år. Det har gjorts 
nya spänger på ledens våtmarker, men det finns ännu några ställen att göra klart. Det 
planeras fler bord och bänkar utefter leden. En ny turistkarta (med den gamla som mall) har
tagits fram där leden är utmärkt. Även Röda spåret är utmärkt.

Projekt Hovgården
Föreningsrådet skall fortsätta att arbeta tillsammans med projektledaren för projektet. Vi 
skall också vara den sammanhållande informationspunkten för projektet.

Hembygdsgården
Föreningsrådet skall vara kontaktytan för Ekerö Bostäder och de kommande aktiviteter     
som planeras. 

Ljuständningen på Stenbymuren
Ljuständningen skall genomföras som året innan, i samband med årets Julmarknad den       
1a Advent.

Krisplan
En grupp inom Rådet skall ta fram en Krisplan för Adelsö om vi hamnar i kris och blir utan el,
värme och vatten. Planeringen sker under våren tillsammans med Ekerö Civilförsvar.

Adelsö 2024-02-02



Sekreterare  Ingrid Weslien Ordförande Anders Gustafsson

                                               


